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MOTTO

„Lidé rádi uvěří tomu, čemu uvěřit chtějí…“
Gaius Iulius Caesar

„Ve všem je lépe doufat než zoufat, neboť kdo může určit možné?“
Johann Wolfgang Goethe
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STAROSTA INFORMUJE . . .

. . . o výstavbě nové kanalizace v ulici Želečské.
Občané obce se ptají, kdy se začne s kanalizací v ulici směrem na Želeč. Jak už jsme

informovali, na tuto akci má obec dotaci 1.940.000,- Kč na obecním účtě. V současné
době uzavírá obec smlouvu o pronájmu této části kanalizace s firmou Veolia. Tato
smlouva o pronájmu se uzavírá z toho důvodu, aby si obec z této akce mohla odečíst
DPH. Bez tohoto odečtu by se obci stavba prodražila asi o 480.000,- Kč. 22. září 2011
proběhla schůzka s občany naší obce, kterých se výstavba kanalizace týká. Na této
schůzce jsme občany informovali, jak je celá akce řešena a občané požádali, zda by se
místo betonového sběrače povrchové vody dal vybudovat chodník po obou stranách vo-
zovky. Dohodli jsme se na tom, že samotnou výstavbu kanalizace odložíme na jaro 2012
a pokusíme se o změnu projektu v tom smyslu, že požádáme odbor dopravy Krajského
úřadu Olomouc o změnu projektu, který by tento požadavek občanů řešil. Se změnou
projektu požádáme společně s obecním úřadem Želeč také o opravu povrchu vozovky
v této části obce. Tuto cestu 3/43 310 jak v Želči, tak i u nás, poničili vozidla při častých
objížďkách vedených po této trase. V současné době máme dohodnutou konzultaci
s projektantem, máme ústní vyjádření krajského úřadu, odbor vodohospodářský, že nemá
námitek proti změně projektu a neovlivní to ani dotaci na tuto akci. 10.10. budeme celou
věc konzultovat na odboru dopravy Krajského úřadu OK. Veškeré informace, které zís-
káme při těchto jednáních, sdělíme občanům Želečské ulice a celou záležitost s nimi
projednáme, aby byla ke spokojenosti všech vyřešena. Jsme také přesvědčeni, že
chodníky v této části obce jsou potřebné.
. . . o prodeji obecních bytů v domě č. p. 71.

Některým občanům obce se zdá, že se prodej obecních bytů táhne příliš dlouho, ale
musíme se podívat, jak takový prodej obecních bytů probíhá. Prodej bytů musí nejprve
odsouhlasit zastupitelstvo obce. Nechá se udělat odhad nemovitosti. Záměr odprodat
byty musí viset 15 dnů, pak se musí dát ze zákona 6-měsíční doba nájemníkům na roz-
myšlenou, zda byt koupí či ne. Až po této době se dají podnikat další kroky. Vyhlásit
záměr prodat byty, o které nemají nájemníci zájem, udělat Prohlášení vlastníka nemo-
vitosti, rozdělit pro katastr dům na bytové jednotky (dům byl veden jako stavba, byty ne-
byly vedeny samostatně). Dalším bodem je doložit nabývací právo k nemovitosti, na
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zapsání bytů do katastr má úřad také nějakou lhůtu, ve které vás požádá o nějaké doplění,
a než to proběhne, je 9 měsíců pryč. Možná se ze strany OÚ daly některé věci uspíšit.
V současné době jsou již všechny formality vyřízeny a odprodeji dvou bytů v přízemí
nic nebrání. Věřím, že do konce října 2011 budou mít tyto byty nové majitele a díky
tomu do rozpočtu obce přibude cca 640.000,- Kč.
. . . o svozu biologicky rozložitelného odpadu.

Firma Respono nabízí naší obci svoz biologicky rozložitelného odpadu. Od dubna
2012 budou v naší obci rozmístěny kontejnery na odpad ze zahrad, atd.. K tomuto svozu
trávy, větví, shnilého ovoce, zeleniny aj. bude firma Respono dělat v naší obci sa-
mostatnou propagační akci. Pro naši obec zastupitelstvo objednalo 20 kusů 240-litro-
vých kontejnerů. V současné době zastupitelé obce mapují místa, na která budou tyto
kontejnery rozmístěny. Při jednání s firmou Respono jsme se dohodli, že případní
zájemci by tyto kontejnery mohli mít v domácnostech. Touto cestou bych chtěl požádat
zájemce o kontejner, aby se přihlásili na obecním úřadě. Počet kontejnerů je omezen.
Cena za svoz těchto kontejnerů bude pro obec 28.300,- Kč ročně. Respono podle dodatku
ke smlouvě bude obci za 1 t tohoto odpadu hradit 350,- Kč. V současné době se zastu-
pitelé chystají podepsat smlouvu na svoz bioodpadu. Neuvažuje se s navýšením ročního
místního poplatku za svoz komunálního odpadu. Zastupitelstvo obce doufá, že se svo-
zem bioodpadu se již nebude pálit mokrá tráva v zahradách, což nejednou znepříjemňuje
život nejen nejbližším sousedům.

Ladislav Sypko, starosta obce Doloplazy

�

TŘÍDĚNÍ BIOODPADU

Zapojme se do třídění bioodpadu.
RESPONO, a.s. se na základě požadavků

zástupců obcí - akcionářů společnosti - inten-
zivně zabývá problematikou biologicky roz-
ložitelných odpadů (neboli bioodpadů) již od
května 2006. Ve spolupráci s 64 obcemi při-
pravila projekt komplexního nakládání s tímto odpadem. Projektu byla z Operačního
programu Životní prostředí přidělena finanční podpora ve výši 500 000 EURO, tedy
téměř 12,3 mil. Kč. Z těchto peněžních prostředků budou pořízena svozová vozidla a spe-
ciální sběrné nádoby, které budou obcím poskytnuty zdarma. Připravovaný projekt lo-
gistiky nakládání s bioodpadem je v souladu s Plánem odpadového hospodářství ČR,
který ukládá snížit do roku 2020 množství bioodpadu uloženého na skládky o 65% oproti
stavu z roku 1995 a s připravovaným zákonem o odpadech, který počítá s povinným za-
vedením oddělené separace bioodpadu v obcích.

Co je to vlastně bioodpad?
Bioodpad je organický odpad, který tvoří až 40% komunálního odpadu z domácností

a je rozložitelný pomocí mikroorganismů, baktérií, plísní, kvasinek apod. V současné

době končí převážná většina tohoto odpadu na skládce.
Vhodným zpracováním lze však z bioodpadu vyrobit
kvalitní hnojivo nebo dokonce elektrickou energii a teplo
v bioplynové stanici, která se výhledově ve Vyškově
postaví.

Jedná se zejména o odpady z domácností - například
zbytky jídel rostlinného původu, zbytky ovoce a zele-
niny, zbytky pečiva a obilnin, květiny, kávový odpad
včetně filtrů a ubrousků, čajové sáčky a ze zahrad - tráva,
plevel, košťály a celé rostliny, listí, seno, sláma.

Mezi bioodpad nepatří plasty, sklo, kovy, kameny,
nebezpečný odpad, směsný odpad, stavební odpad, tex-
til, cigarety, popel, uhlí, jednorázové pleny, uhynulá zví-
řata.

Do čeho třídit?
Pro sběr bioodpadu z domácností a zahrad budou

sloužit speciální sběrné nádoby hnědé barvy označené
samolepkou s nápisem bioodpad. Nádoby jsou konstruovány tak, aby v nich bioodpad
vydržel na přímém slunci i 14 dnů, aniž by docházelo k zahnívání a ke vzniku zápachu.
Intenzivním provětráváním je do vytříděného bioodpadu v nádobě přiváděn kyslík, pod-
porující aktivitu mikroorganizmů.

V průběhu měsíců února a března 2012 budou sběrné nádoby rozmísťovány do jed-
notlivých obcí a do domácností. Rozvoz sběrných nádob budou zajišťovat pracovníci
společnosti RESPONO. Konkrétní informace k rozvozu nádob s termínem obdržíte na
obecním úřadě nebo na webových stránkách www.respono.cz.

Co se bude s vytříděným bioodpadem dít?
Svoz biologicky rozložitelného odpadu na koncové zařízení bude zahájen od začátku
dubna 2012 a v prvním roce bude probíhat 1x za 14 dní. Termín prvního svozu nale-
znete na webových stránkách www.respono.cz. Do doby realizace výstavby bioplynové
stanice ve Vyškově se bude vyseparovaný biologicky rozložitelný odpad dočasně svá-
žet na okolní kompostárny.

Děkujeme, že budete odděleně separovat bioodpad a tím umožníte jeho smysluplné
využití.

ROZMARNÉ LÉTO

„Tento způsob léta se mi zdá poněkud nešťastný“. Tak zní úryvek z Vančurova ro-
mánu Rozmarné léto. Nejinak tomu bylo i u nás v letošním roce.

Jarní letošní teploty jsou podle loňska teplejší, v květnu byla řada dní s letními te-
plotami, srážkově však jaro nedosáhlo loňských hodnot.

V letošním červnu bylo 10 tropických dní, z toho jeden den s tropickou nocí. Loň-

�



6 7

ské léto bylo deštivější, srpnových 45 mm se nemůže rovnat loňským 146 mm. Červe-
nec byl překvapivě oproti loňsku o 3°C chladnější, srpen to však napravil svými tropic-
kými teplotami o 8°C průměru teplejší, a to je hodně.

Co se týče srážek ve sledovaném období, tak přicházejí v nevhodnou dobu a v po-
rovnání s loňskem v polovičním množství. Tak například v období žní pršelo, kdežto
poslední dekádu v srpnu pršelo pouze jednou.

Nejvyšší průměrná rekordní teplota byla naměřena 26. srpna 28,7°C, přičemž večer
ve 22 hodin teploměr ukázal ještě 27,6°C.

„Září je májem podzimu“, říkávali staří sedláci. Letošní září se podle této pranostiky
opravdu vyvedlo. Zaznamenali jsme devět letních dní, což bylo o jeden méně než v čer-
venci. Raritou byly také dva tropické dny - 4. a 5. září.

Eva Špačková, kronikářka obce

PODZIMNÍ PRANOSTIKY
Co v říjnu zimy přibude, v lednu jí opět ubude.
Když se v říjnu pavouk ukrývá, nedaleko do sněhu bývá.
Teplý říjen, studený listopad.
Když krtek v listopadu ryje, budou na vánoce létat komáři.

srážky teplota srážky teplota

duben 2011 31 mm 13,38°C duben 2010 66 mm 11,39°C
květen 2011 68 mm 15,6°C květen 2010 208 mm 14,98°C
červen 2011 81 mm 29,33°C červen 2010 101 mm 20,39°C
červenec 2011 89 mm 20,25°C červenec 2010 84 mm 23,54°C
srpen 2011 45 mm 28,06°C srpen 2010 146 mm 20,97°C
září 2011 13 mm 17,82°C září 2010 77mm 14,55°C

ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU 2010/2011
A ZAHÁJENÍ NOVÉHO 2011/2012

Děti mají radost z toho, když se něco podaří a nebo když se jim něco líbí. U nás ve
školičce chceme, aby úsměv na dětských tvářích byl co nejvíc vidět. Protože když jsou
spokojené děti, jsou spokojení i rodiče.

Konec školního roku proběhl v několika hezkých akcích. V květnu jsme se zúča-
stnili „Olympiády MŠ mikroregionu Němčicko“. Sice jsme nebyli tak úspěšní jako loni,
ale nasazení těch nejmenších dětí bylo vysoké. Dětský den jsme oslavili návštěvou kina
v Němčicích a diskotékou ve školce. Na výletě jsme byli dvakrát - na Běleckém mlýně
v lese jsme hledali poklad a v Bučovicích na zámku nás čekalo divadlo.

Rozloučení s budoucími „školáky“ proběhlo tradičně na zámku s panem starostou.
Do školy odešla Deniska Karlíková, Daniela Jančeková a Anna Pazderová z Dobromi-
lic (chodila k nám ale ráda). V obchodě bylo vystavené jejich „tablíčko“. Závěrečné opé-
kání špekáčků na školní zahradě bylo velmi vydařené. Sešli jsme se i s bývalými našimi
„žáčky“ - všem chutnalo, u toho se mohlo hrát a dovádět na školní zahradě.

Na začátku byl zápis do MŠ v dubnu 2011. Zájem o naši školku byl velký - máme
zapsáno 30 dětí - od nás, z Nezamyslic, z Dobromilic, z Dřevnovic, z Mořic, z Výšovic
a také ze Zastávky. Plány máme bohaté, zatím jsme byli jen na divadle v Němčicích
n.H., ale budeme mít letos pro 10 předškoláků angličtinu a z Vyškova k nám přijedou pej-
skové na canisterapii.
Složení zaměstnanců je stále stejné, a tak uvidíme, jak se nám letos bude dařit. Školní

vzdělávací program se totiž jmenuje „S kamarádem krtečkem rádi půjdem s úsměvem“
- takže se chceme co nejvíc usmívat.

Další informace a fotky z naší školičky najdete na www.msdoloplazy.estranky.cz.
Vlasta Matoušková, ředitelka MŠ

INFORMACE O ČINNOSTI HASIČSKÉHO SBORU

Po delší odmlce jsou tu nové informace o činnosti hasičského
sboru.

Jako každý rok, i letos na jaře, začátkem dubna, jsme kontro-
lovali a prověřovali veškerou naši techniku. Od proudnic až po
naše sportovní a zásahové stroje a koncem měsíce byl náš sbor
nápomocen při přípravě a konání sportovního odpoledne pro děti.

Dne 1. 5. se konala významná slavnost, která se dotýká kaž-
dého hasiče. Byla to oslava svátku svatého Floriána, patrona všech
hasičů. Málokdo ovšem ví (a to se týká skoro všech hasičů, což je
škoda), proč je patronem hasičů zrovna svatý Florián. Svatý Flo-
rián - ochránce v nebezpečí ohně, vody a války, patron hasičů, ko-
miníků a zedníků.

�
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Postava ve zbroji římského vojína s mečem a korouhví, vylévající vodu z vědra na
hořící dům v připomínce toho, že prý kdysi svou modlitbou odvrátil plamennou zkázu.
Pocházel z Norika, území dnešního Rakouska, tehdy náležícího k Římské říši. Byl důs-
tojníkem římské armády a sídlil v Lauriacum. Skončil u soudu v Lorch, když chtěl osvo-
bodit křesťany, patřící snad i k jeho armádě. Po trýznivém mučení pro víru byl
s kamenem přivázaným k hrdlu svržen z mostu do Emže. Jak se stával i patronem na-
šich měst, jeho obraz se objevoval i na obecních pečetích, na věžích i branách měst, na
zvoničkách i na hospodářských objektech. Zvlášť na Hané ho z věží vzývali i hlásní.
K prvním jeho atributům patří palma a meč, pak se přidávaly další: kříž na prsou a pra-
porec. Nakonec se nejčastějším ztvárněním stal římský voják s korouhví v ruce hasící
z nádoby v druhé ruce hořící dům, hrad nebo kostel. Patronem hasičů a ochráncem proti
požárům se stal zřejmě prý až po XV. stol., samozřejmě nejspíš v souvislosti s tím, že
vodou, v níž byl utopen, se hasí oheň. Jedno z pořekadel uváděných ve spojení s úctou
sv. Floriána, zní: "Kde pálí ohně žár a vzrůstá hřích a svár, pomocník je nám dán, svatý
Florián." Z toho plyne, že jeho přímluva může hasit i oheň zloby a nenávisti. Nezapo-
mínejme, že toto hašení je neméně potřebné jako hašení požárů. A láskou se uhasí i oheň
zloby.

A tak jsme oslavili svátek tohoto našeho patrona průvodem po Němčicích nad Hanou
a mší ve zdejším kostele.

Další událostí byla okrsková soutěž v požárním útoku „Hanácký pohár“ v Němčicích
nad Hanou, a to dne 7. 5. 2011. Soutěžilo se dopoledne v kategorii žáků a odpoledne

v kategoriích muži a ženy. Naši starší žáci obsadili první místo a muži páté.
Ve své podstatě to byla soutěž, která odstartovala každoroční soutěžní maratón v po-

žárním sportu. Další soutěž se konala mimo náš 16. okrsek, a to jarní kolo závodu po-
žární všestrannosti „Plamen“. Následovala soutěž mužů Vrchoslavice, mládež a veteráni
Pivín, mládež Soběsuky, mládež Dřevno-
vice, mládež a muži Hruška, mládež Čel-
čice, muži Mořice, veteráni Vřesovice,
mládež a muži Dobromilice, muži Žešov,
domácí soutěž Doloplazy mládež a muži,
muži Hruška, noční soutěž muži Dobromi-
lice, mládež Laškov, mládež a veteráni Ví-
ceměřice a letošní kolo soutěží uzavřela
soutěž veteránů v Hrušce.

Jak sami vidíte, výčet soutěží je bohatý
a v některých soutěžích jsme dosáhli na po-
hárové pozice.
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Byly to:
2. místo mládež Čelčice
3. místo mládež Soběsuky
1. místo mládež Němčice
3. místo muži Žešov
3. místo mládež Dobromilice
1. místo mládež Doloplazy
1. místo muži noční Dobromilice
3. místo veteráni Víceměřice
3. místo veteráni Hruška

Pro ty, kteří by se chtěli podívat na některé naše fotky a mají internet, mám násle-
dující odkaz na internetové stránky: http://karelbatek.rajce.idnes.cz

Mimo soutěžní činnost jsme byli aktivní i v oblasti zásahové a pracovní.
18. 4. 2011 jsme byli povoláni starostou obce k hořící trávě u Brodečky. Požár to nebyl
velký, ale vzhledem k oblasti suché trávy bylo riziko jeho rozšíření obrovské. Oheň byl
lokalizován a zlikvidován. Průzkumem kolem místních rybníků bylo ohnisek požárů na-
lezeno více, ale tyto se naštěstí uhasily samy.

30. 4. jsme se starostou obce položili kytice k památníkům při výročí osvobození,
2. 5. naše jednotka pokácela nebezpečný strom u p. Kubíkové, 14. 5. jsme provedli sběr
železného šrotu (díky všem, kdo nám přispěli alespoň nějakým kouskem železa), 4.6.
jsme byli zastoupeni ve funkci rozhodčího disciplíny požární útok na okresním kole
v požárním sportu v Prostějově, 2. 7. jsme také vypomáhali při hodových oslavách
a večer jsme pořádali hodovou zábavu, 10. 9. jsme za výpomoci plošiny z SDH Ně-
mčice provedli ořezání vrby u Brodečky, kde byla větrem zlomená větev, která visela nad
potokem a navíc nad dráty elektrického vedení. I tato akce dopadla úspěšně.

Samostatný odstavec bych věnoval požáru pole za čističkou. Tento požár byl ohlá-
šen z naší obce, a i když byl na katastru Víceměřice, byla povolána naše jednotka. Pa-
radoxem je, že hasiči z obce Víceměřice nebyli povoláni vůbec.

Hasiči z Doloplaz byli na místě první, a než přijely první profesionální sbory, měli
jsme již natažené útočné vedení a prováděli jsme hašení přenosnou požární stříkačkou
vodou z rybníka. Je to fyzicky velmi náročné, a proto náš sbor velmi pobouřila zpráva,
kterou vydal tiskový mluvčí HZS a kterou následně otiskly všechny noviny v Prostějově,
a to, že zásah provedly sbory z Němčic, Kojetína a Prostějova a náš sbor jim jen do-
plňoval vodu do cisteren z rybníka.

Byla to lež a tato zpráva náš sbor poškodila, protože u tohoto zásahu nebyla vodou
doplněna ani jedna cisterna a již vůbec ne vodou z rybníka. Navíc nebyl nikdo ochoten
veřejně přiznat, že naše jednotka již na místě zásahu hasila vlastními prostředky, než
vůbec dorazili profesionálové.
Proti prohlášení HZS jsem se okamžitě ohradil na schůzi hasičů 16.okrsku a doufám, že
naši stížnost vedení okrsku (bratr Kyselák z Němčic jako velitel a bratr Špaček z Poli-
ček jako starosta okrsku) na HZS tlumočilo. Tímto bych tedy chtěl poděkovat členům
sboru, kteří byli u tohoto zásahu a byli poškozeni nejvíce, a to jmenovitě Běhal René,
který v danou chvíli zásah vedl, Pecina Zdeněk, Pecina Milan starší a mladší, Patrik
Lužný a Josef Ambrus.

Byl to hlavní podnět k našemu dalšímu kroku, kterým se stala koupě cisterny. Naskytla
se příležitost koupit starší, ale velice zachovalou cisternu od SDH Chropyně za výhod-
nou cenu. Po schválení obecního zastupitelstva nic nebránilo koupi cisterny a náš sbor
se zavázal, že se na koupi bude finančně podílet padesáti procenty.
V tuto chvíli je tedy naše jednotka plně schopna zásahu i s cisternou, jen doufejme, že
toho nebude zapotřebí.

za hasičský sbor jednatel Karel Bátěk

�

Foto ze zápasu s Biskupicemi 4. 9. 2011

Olympiáda MŠ

I v letošním roce sportovaly u nás děti z mateřských škol celého Němčicka.
V pátek 20. května 2011 v dopoledních hodinách se do Doloplaz sjelo na sto pade-

sát malých dětí z mikroregionu Němčicko a obce Želeč, aby se na fotbalovém hřišti (jako
již pět předešlých ročníků) utkaly v několika sportovních disciplínách - běh sprint, běh
překážky, koulení míče, skákání na míči, jízda na koloběžce, hod kladívkem a závěrečný
štafetový běh. Letos byla z časových důvodů vypuštěna disciplína probíhání kruhem.
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Po zahajovacím proslovu našeho pana starosty obce Doloplazy zazpívala úvodní
píseň sólistka němčického souboru Skřivan slečna Monika Dvořáková. A začala „olym-
piádka“.

Sluníčko letos opravdu hřálo a jen stěží se hledal v prostorách fotbalového areálu
stín pro malé ochlazení. I v tomto letním počasí však děti bojovaly ze všech sil a s vel-
kým nadšením. Po vzoru starořeckých olympiád jsme i my vložily do sportovního klání
umělecké výkony – dvě pěvecká vystoupení v podání již zmiňované Moniky Dvořá-
kové a také několik tanečních vstupů děvčat ze ZUŠ Ivanovice na Hané. Mažoretkám
z Ivanovic na Hané se povedlo doslova roztančit fotbalové hřiště.

V letošním ročníku byla pohárem a me-
dailemi oceněna tato vítězná družstva:
1. místo červení z MŠ Nezamyslice,
2. místo družstvo z MŠ Němčice nad
Hanou a 3. místo družstvo dětí z MŠ Mo-
řice. Blahopřejeme. A blahopřejeme i všem
ostatním dětem, které se 6. ročníku Spor-
tovní olympiády mateřských škol mikrore-
gionu Němčicko zúčastnily, protože

všechny tyto šikovné děti jsou velikými vítězi. A proto všem dětem zářila při odjezdu na
krku opravdová zlatá medaile.

Malé dárky věnovala všem zúčastněným školkám MAS Na cestě k prosperitě, poháry
i medaile pro celou letošní akci uhradila paní Bárková z Vyškova na Moravě, která se na

soutěžící děti přijela osobně
podívat a předat pohár vítě-
znému družstvu. Finančně
podpořila tuto akci i sousední
obec Želeč. Mockrát děku-
jeme. Poděkování patří rovněž
všem dobrovolníkům, kteří
pomohli celou akci organi-
začně zajistit (většinou z řad
doloplazských občanů), také
všem pedagogickým pracov-
níkům i rodičům za pomoc
a povzbuzování a především
všem malým sportovcům za
jejich dětskou bezprostřed-
nost, radost a úsměv. To je totiž to nejkrásnější ocenění i pro nás organizátory.

Za organizátory akce Hana Žurowská
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Doloplazské hody ve fotografii
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SPORTOVNÍ A DĚTSKÝ DEN

V sobotu 10. září 2011 proběhla v prostorách zámeckého parku v Doloplazích celo-
denní sportovně společenská akce. Vše začalo v dopoledních hodinách nohejbalovým
turnajem, poté následoval odpolední dětský den, večer patřil zábavě s rockovou kapelou
Ella - Rock. Záštitu nad akcí převzala obec Doloplazy, organizace se ujala hospoda Černá
hora z Doloplaz za laskavého přispění sponzorů Černá Hora, Božkov a Dany móda.

Pověstnou třešničkou na dortu celé akce byla bezchybná a bezproblémová spolu-
práce všech zainteresovaných stran a skvělé počasí. Co víc si ještě přát,že?

Vítězem dopoledního nohejbalového turnaje se stal tým „Brucháčiků“ z Dobromilic,
v těsném závěsu pak skončily týmy Černá Horaz Doloplaz a Pepíci z Poliček. Vítěz zís-
kal bečku piva Černá Hora, další týmy se těšily z cen od likérky Božkov a hospody
Černá Hora Doloplazy.

Dětský odpolední den slavil opravdový úspěch. Soutěží se zúčastnilo cca 60 dětí.
Každé dítě si odneslo diplom, dárek i sladkou odměnu. Velkému nadšení se již tradičně
těšila jízda na koni i trampolína. Ani rodičovský doprovod nepřišel zkrátka. Bohaté ob-
čerstvení a reprodukovaná hudba jim zpříjemnily čekání na soutěžící potomstvo. Ně-
kteří dospělí neudrželi své emoce a do soutěžení se pustili také. Obzvláště skok v pytli
byl velkým tahákem.☺
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Večer patřil dospělým, kteří po uložení svých, dět-
ským dnem znavených, dítek do postýlek, vyrazili
popustit uzdu svým tanečním dovednostem. A že se
bylo na co dívat! ☺

Zábavový večer byl protkán soutěžemi, jejichž vítězové mohli získat luxusní spodní
prádlo“ pro ni i pro něho“. Výborné pivo, skvělé pochutiny i živá kapela, to vše snad při-
spělo k dobré náladě všech.

Podtrženo a sečteno, povedlo se, organizátory i zástupce obce Doloplazy může hřát
dobrý pocit, že se zase po čase „udělalo něco pro lidi“ a zase někdy příště….těšíme se.

Dáša Halašová

�

BEJVÁVALO, BEJVÁVALO . . .

„Jo, to bejvávalo, když…“ s povzdechem na staré časy v Poličkách vzpomínali
v obecním zpravodaji“ Charvátovi spolu se třemi dalšími rodinami. K obsahu tohoto
vzpomínání nelze mlčet jako ryba, jako někdo, kdo nemá k tomu co říct.

Zejména věkově starší poličský občan si dobře pamatuje na onu předešlou dobu
v naší současnosti. Byly tu i páchnoucí výkaly z dvorních hnojišť, po sklizni řepy z polí
z úložných řízků a okrajků, ale i z domovních žump. Byly tu i ty blátivé přístupové ces-
tičky a cesty k jednotlivým domům.

„To už je ale dávno pryč…“ s povzdechem by se měl zamyslet ten občan, který ještě
v této době, kdy je v obci hloubková a splašková kanalizace s čističkou odpadních vod
(bezmála už 20 let), vypouští nebo vypouštěl či vyvážel výkaly z domovní žumpy do míst
v okolí svého domu, a to bez nějakého ohledu na životní prostředí.

Je tu i pravidelný svoz domovního odpadu nebo sběr „toho, co doma překáželo“.
Občané zde žijí
v čase už jiných
a i pro vesnický
život nových do-
mácích a obecních
společenských vy-
možeností. Téměř
v každé domácnosti
je počítač, internet,
mobilní telefon
i nejeden osobní
automobil.

Pro společen-
ský život je tu i ta
vzpomenutá „beto-

nová plocha na dole za kapličkou“ místo dřívější plevelné trávy a je využívána zejména
o poličských hodech nebo jiných příležitostech. Letošní dětské zábavné odpoledne s ve-
černí hodovou zábavou se však nekonalo, nebyli organizátoři!!! Poděkování patří jen za
zdařilou mši svatou o nedělním dopoledni Jirkovi Táborskému.

Snad se i v brzké době podaří dořešit podle dříve zpracovaného projektu potřebný pří-
jezd osobních automobilů k jednotlivým domům.
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„Na mlýnisku“ je pro děti a mládež malá venkovní tělocvična k využití volného času
a jsou zde možnosti „hrát si na slepou bábu i míčové hry“.

Dnes i tu v Poličkách žijí občané, ale zejména děti, v době technického pokroku a no-
vých vymožeností na počátku 21. století, jinak, než tomu bylo před dávnými lety…

Snad to pisatelé ve svých vzpomínkách „bejvávalo“ nemysleli vážně, vrátit se zpět
dobou i životem, aby se tu lámaly větve stromků, pošlapávaly se záhonky v předza-
hrádkách, spalovaly se na veřejném prostranství i opotřebované pneumatiky z automo-
bilů, ničila se zeleň atd…

Vždyť obecní vyhláška platí pro všechny občany, aby se tu dalo žít klidným a spo-
kojeným životem. A to přísloví „o zametení před svým prahem“ patří tomu, kdo má sice
oči k vidění a mozek k přemýšlení, ale provází ho slepota, faleš a klam. Ten netouží po
lidskosti, spravedlnosti, mravnosti a morálce. Vytratila se mu vlídnost se slušností…

Co před dávnými lety v Poličkách „bejvávalo“ a proč tomu tak není, nechť si každý
sám sobě odpoví. Z poličského kopce to tak vidí ti, kterým ona lhostejnost k vesnic-
kému životu nemůže být cizí.

V září 2011 - Marek Holásek a „Poličáci z vrchu“

�

4. ROČNÍK AKCE NA BICYKLECH NĚMČICKEM
SE VYDAŘIL

V sobotu 10. září 2011 se konal již čtvrtý ročník cyklistického putování obcemi mi-
kroregionu Němčicko. Účastníci si mohli vybrat trasu sami, ale oceněni drobnými dárky
byli ti, kteří získali razítka všech 16-ti obcí mikroregionu. Konečným cílem dojezdu v
tomto roce byl areál koupaliště v Osíčanech.

Stál jsem na startu již počtvrté, ale tentokráte netradičně před Obecním úřadem v
Dřevnovicích společně s kamarády cyklisty z Klubu českých turistů Drysice a Chvál-
kovice na Hané. Start trasy byl vybrán záměrně s ohledem na další postup vyjížďky.

První razítko, první koláčky, trošku minerálky a náš malý peloton vyráží přes Těšice
do Tištína. V místním bývalém lihovaru je živo, paní starostka doplňuje občerstvení a vy-
zývá nás k prohlídce připravené výstavy o historii zemědělství na Hané. Ještě se sta-
číme pozdravit s úspěšnou českou reprezentantkou a olympioničkou v cyklistice Janou
Horákovou a s razítkem číslo 2 míříme do Nezamyslic do víceúčelové sportovní haly,
kde nás čekají pořadatelé s něčím k zakousnutí a povinným razítkem č. 3.

Další zastavení na trase nás čeká ve Víceměřicích u obecního úřadu, kde nám obsluha
nabízí pití, chlebíčky a chléb se sádlem. S potvrzením o návštěvě Víceměřic č. 4 roztá-
číme pedály kol po silnici směr Doloplazy. „No a teď jsme zvědaví, Mirku, co nás čeká
u Vás v Doloplazích“, ptají se mě kamarádi turisté při vynuceném zastavení u stažených
závor na železničním přejezdu ve Víceměřicích. „Novou hasičskou zbrojnici už znáte,
ale na zámku jste ještě nebyli, tak se připravte na delší zastavení“, odpovím. „Už jsme
tady!“ volám na paní Hanku Žurowskou, která obsluhuje přijíždějící cyklisty a pobízí je
k vyhlídce z věže zámku a prohlídce zámecké zahrady.

„Ty buchty jsou výborné, můžu si vzít ještě?“
slyším od přítomných cyklopoutníků a také mých
kamarádů. Skutečně ty buchty stály zato a za to
Vám díky, Jitko Májová a Jitko Štěpánková.
Zmrzlina nabízená zúčastněným dětem zdarma
v naší cukrárně - to bylo určitě velké překvapení
nejen pro děti. Zastavení v Doloplazích se kama-
rádům líbilo a pohoštění si více než pochvalovali.
Opouštíme s razítkem č. 5 mé bydliště a za chvíli
zastavujeme u školy v Dobromilicích. To už vět-
šina z našho kolektivu odmítá další koláčky a za-
míří raději na prohlídku kostela Všech Svatých.
Zastavení č. 6 se trochu protáhlo, a tak musíme
více šlápnout do pedálů, i když nás čekají menší
kopce až nad Klenovice. V Pivíně ve dvoře místní
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základní školy na stanovišti č. 7
nás již tradičně očekává starosta
obce s kolektivem. Zde více pi-
jeme než jíme, a protože budeme
mít za pár kilometrů polovinu
cesty za sebou, musíme žaludkům
dát větší odpočinek, abychom vše
zvládli bez problémů.

V Pivíně potkáváme našeho
pana starostu Ladislava Sypka,
který se na trasu vydal společně
s manželkou. Zastavení č. 8
v Tvorovicích a č. 9 v Hrušce

jsme omezili jen na získání razítka o návštěvě. V Němčicích nad Hanou v místní soko-
lovně se chlubíme již ziskem v pořadí desátého razítka o účasti. Když míjíme restauraci
Zátiší, někteří z nás dostali chuť na pivo, ale předseda turistického oddílu byl proti, a tak
jsme poslušně po nové cyklostezce dojeli na stanoviště č. 11 do Mořic. Zde ve dvoře ha-
náckého muzea už se dalo tušit, že tento ročník akce Na bicyklech Němčickem svou
účastí překoná předchozí ročníky. Museli jsme chvíli čekat na vytoužený chléb se sád-
lem a minerálku. Po silnici se přesouváme do Vrchoslavic k Obecnímu úřadu pro ra-
zítko č. 12 a tatranku a na památku si odvážíme pohlednici obce.

Stále po silnici a bez zkratek směřujeme vzhůru k vytouženému cíli. Čekají nás Vit-
čice s nejnáročnějším zastavením č. 13 (z hlavní cesty prudce dolů k úřadu a zase nahoru
na hlavní cestu). Počasí se zlepšilo, svítí sluníčko, a tak více času věnujeme nejmenší
obci regionu Srbcům, kde nás vítá paní místostarostka s nezvykle bohatým občerstve-
ním včetně vinných hroznů. Obdivujeme nové víceúčelové hřiště vybudované v tomto
roce. S razítkem č. 14 se loučíme s malou obcí s 84 obyvateli, ale s velkými zážitky. Po-
slední náročnější stoupání ze Srbců zvládáme hravě a na křižovatce nad Dřínovem se ko-
cháme krásnými výhledy do okolní krajiny, ze které vyčnívá malebný kostelík
sv. Ondřeje v Pavlovicích u Kojetína. Zde nám pan místostarosta obce dává předpo-

slední razítko č. 15 a nabízí připravené občerstvení, které nám do posledních kilometrů
putování přijde vhod. Přes Unčice po značené cyklotrase č. 5084 kolem národní přírodní
památky Křéby přijíždíme k bývalé železniční zastávce Prasklice, kde jsme se mohli
přesvědčit na vlastní oči, jak probíhá výstavba nové cyklostezky po trase bývalé želez-
niční trati z Morkovic do Nezamyslic.

V cíli našeho cyklovýletu se setkáváme s těmi, co jsme potkávali na trase, a vymě-
ňujeme si zážitky. Koupaliště v Osíčanech je zaplněno do posledního místečka. Pořada-
telé nám po zásluze připravili chutnou klobásu a další občerstvení, při kterém sledujeme
kulturní vystoupení a hudební produkci známé skupiny Předina. Pořadatelé zvládají
nápor účastníků skvěle. Žádné dlouhé čekání u stánků s občerstvením a při závěrečné
prezentaci. Více jak 400 účastníků letošního bicyklování Němčickem se příjemně baví
a je nadmíru spokojeno. To potvrzují i slova našeho předsedy turistického oddílu z Dry-
sic pana Jaroslava Pospíšila, který mi na rozloučenou řekl: „Mirku, díky za pozvání,
bylo to pěkné a zajímavé - nemělo to chybu!!! Příští rok nás přijede více, dáme to do roč-
ního plánu akcí.“

Drobné dárky na památku za absolvování celé trasy s návštěvou všech 16 obcí si od-
vezlo úctyhodných 258 cyklistů. Z naší obce vím o těchto cyklistech, kteří měli všechna
razítka - pan starosta Sypko s manželkou, člen zastupitelstva obce pan Květoslav Špa-
ček, Miroslav Rohel, manželé Müllerovi a paní Eliška Sahánková. V cíli se z Doloplaz
objevili také paní Krpcová, paní Jana Loncová, paní Dana Kopová, pan Lubomír Ma-
toušek, paní Kateřina Dostálíková s dcerou Karolínou a slečna Jana Slavíčková. Na trasu
vyjeli i manželé Čepý s dcerami Barborou a Eliškou a možná i další, které jsem na trase
nebo v cíli neviděl…

Dobrá věc se podařila, a tak díky Vám všem, kteří jste se o tuto akci zasloužili. Těch
padesát kilometrů na kole našim hezkým mikroregionem skutečně stálo za to. Příští rok
jedu zase!!! Miroslav Rohel - Poličky

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Narodili se: Daniela Vlčková
Tereza Rundtová
Jakub Čepý
Adéla Zavadilová

�

Opustila nás:
paní Jarmila Fišnerová
paní Vlasta Maráková z Želče (mnohaletá občanka naší obce)
paní Jaroslava Obručová z Vrchoslavic (mnohaletá občanka naší obce)
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Jubilanti: paní Jana Bařinková
paní Marie Antlová
paní Jena Karásková

paní Bařinková při převzetí dárku

paní Antlová s dcerou

FOTO Z VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Terezka Rundtová se sestrou Maruškou Danielka Vlčková́s maminkou

paní Bařinková
paní Antlová
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VÍTE, ŽE . . .
. . . připravujeme výlet pro děti hasičským autem do kina v Němčicích nad Hanou na

pohádku Šmoulové (ve středu 26. října 2011)?

. . . měníme projekt na novou kanalizaci v Želečské ulici? Zvažuje se vybudování
chodníků po obou stranách, v současné době probíhá vypracování návrhu projektu,
v zimním období se bude vše upřesňovat.

. . . na koupi „nového“ hasičského auta (cisterny se stříkačkou) přispěla Veolia Morav-
ská vodárenská a ŽPSV? Vše napovídá tomu, že přispěje i Agrodružstvo Tištín a pan
Rostislav Vrána.

. . . letošní vánoční obecní strom, který slavnostně rozsvítíme v sobotu 26. listopadu
2011, věnuje obci pan Rostislav Vrána?

. . . i v letošní adventní čas připravujeme pro naši obec již tradiční předvánoční akce
(vánoční strom, perníky, adventní věnce, Mikuláš, besídka, atd)?

. . . starosta obce by rád, možná ještě letos, zorganizoval posezení s našimi spoluobčany,
kteří patří mezi dárce krve a krevní plazmy? Takže vážení dárci krve a krevní
plazmy, byli bychom rádi, kdybyste nám o sobě dali vědět, protože my se jinak o ně-
kterých z vás nikdy nedozvíme...

. . . letos na konci dubna, u příležitosti osvobození naší obce, se poprvé (místo kolečko-
vého víceboje) konala Stezka všestrannosti pro děti? Akce byla připravena ve spo-
lupráci s našimi hasiči a úkolem přítomných dětí bylo absolvovat několik disciplín
většinou spojených s brannou tematikou - např. střelba ze vzduchovky, hod míčkem
na cíl, přechod po vodorovném laně, . . .


